
Turun seuraparlamentin kokous   Pöytäkirja 12.11.2020 

Aika:  Keskiviikkona 11.11.2020 klo 16.30 – 18.21   
Paikka Veritas Stadion Ole ravintola 
Läsnä: Henry Toivari  puheenjohtaja 
 Leena Allen 
 Pekka Artukka 

Mika Korpela 
Raimo Koskela  
Mervi Niinijärvi 
Katja Rautee 
Juha Ruohonen 
Maija Saarto 
Riikka Visa 
Jari Haapanen  sihteeri 
Mari Lahti  Liikuntalautakunnan pj. 
Sini Häkkinen  Liikuntalautakunnan vpj. 
Kari Jakobsson Liikuntalautakunnan jäsem 
Markus Kalmari Liikuntapalvelujohtaja 
Esko Halonen  Liikuntapalvelupäällikkö 
Jaakko Saarinen Liikuntasuunnittelija 

  
1. Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja avasi. 
 

2. Asialistan hyväksyminen kokouksen työjärjestykseksi. 

Hyväksyttiin ennakkoon lähetetty esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 

3. Kokouksen sihteerin ja pöytäkirjan tarkastajien valinta. 

Valittiin sihteeriksi Jari Haapanen ja pöytäkirjan tarkistajiksi Pekka Artukka ja Mika Korpela 
 

4. Edellisestä kokouksesta esillä olleita ja siirtyneitä asioita 

4.1. Turun kaupungin vuoden 2021 budjetin eteneminen 

    Lasten ja nuorten käyttämien kunnan liikuntatilojen maksullisuus. 

    Todettiin, että näillä näkymin lasten ja nuorten liikuntapaikkamaksuja ei tule  

    vuodeksi 2021. Liikuntatoimi ei ole saanut tarkempia budjetointiohjeita ensi  

    vuodeksi. Liikuntapaikkamaksujen osuus olisi 600.000 euroa.  
 

4.2. Koulujen liikuntatilojen tehokkaampi käyttö 

Asiaan palataan myöhemmin. Seuraparlamenttia on pohdituttanut koulujen 

liikuntatilojen käyttö loma-aikoina ja iltapäivisin. Kalmari kertoi asiaa selvitettävän 

liikuntapaikkaverkostoselvityksen yhteydessä. 
 

4.3. Liikuntatilojen kehitys lähivuosina (mm. Alfan korvaavat tilat). 

Kalmari kertoi, että Alfan tilojen jatkosopimusta käsitellään liikuntapaikkaverkoston 

tarkastelun yhteydessä (helmikuu) ja asiasta neuvotellaan tilan käyttäjäseurojen 

kanssa. 



4.4. Yleiskaava Kupittaan osalta. 

Kaupunginhallituksen kokouksessa Lemminkäisenkadun ja Hippoksentien kulmaan 

kaavaan on tullut VU1 merkintä.  
 

5. Seuraparlamentin ja liikuntapalvelukeskuksen yhteistyö.                           

Asiasta on käyty neuvottelu 29.9.2020. Yhteistyön edistämisestä käytiin rakentavaa 

keskustelua. Sovitun mukaisesti liikuntapalvelujohtaja on laatinut vuodelle 2021 

ehdotelman seuraparlamentin kokouksissa käsiteltävistä asioista ja niiden esittelijöistä ja 

ajankohdista (liite). 
 

Markus Kalmari esitteli asiaa ja tavoitteena on kehittää vuoden 2021 aikana 

liikuntapalveluiden ja seurojen välistä yhteistyötä sekä seuraparlamentin ja liikuntatoimen 

strategista yhteistyötä. Kalmari esitteli yksityiskohtaisemmin vuoden 2021 aikana esille 

otettavia asioita. Seuraparlamentti piti laadittua runkosuunnitelmaa hyvänä. 
 

6. Seuraforumin järjestäminen.  

Asian kokoukselle esitteli Jaakko Saarinen. Keskusteltiin asiasta ja valttiin 

ehdollepanotoimikuntaan Pekka Artukka pj., Riikka Visa , Lena Hindström-Pesu ja Jari 

Haapanen. Ehdollepanotoimikunta valmistelee seuraparlamentin jäsenten valinnan 

käytännön toteutuksen. Seurafoorumi päätettiin pitää 17.12. klo 17.00.   
 

7. Muut mahdollisesti esille tulevat asiat. 
 

7.1. suomalaisen harrastamisen malli.  

Markus Kalmari ja Jaakko Saarinen esittelivät lyhyesti Koulupäivän yhteyteen 

kehitettävää harrastamisen mahdollistamiseen liittyvää kehittämishanketta. Turussa 

sivistystoimiala neuvottelee ja tekee yhteistyötä asian tiimoilta. Kysely kouluille on 

käynnissä parhaillaan. Turun fokus asiassa on pääsääntöisesti syksyssä 2021. 

 

8. Kokouksen päättäminen. 
 

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 18.21 

 

 

Henry Toivari   Jari Haapanen             

Puheenjohtaja   sihteeri 

Pöytäkirjan tarkastajat 

 

Pekka Artukka   Mika Korpela 



Seuraparlamentin kokousaiheet Kokousajankohta Vastuuhenkilö 

Tavoite on perehdyttää seuraparlamentti 
liikuntapalveluihin kokonaisuutena ja käydä keskustelua 
turkulaisen liikuntakulttuurin kehittämisestä.  
  
Esitellään Liikuntapalveluiden organisoituminen, keskeiset 
prosessit, toimintaympäristön kuvaus, strategiset 
painopisteet, toiminnot, kehittämiskohteet.  
  
Keskustelua tulevaisuuden muutostarpeista. 
Seuraparlamentti sparraa ja tuo asiantuntijuuttaan 
esiteltyyn aiheeseen. Tammi-/Helmikuu Markus Kalmari 

   
Tavoite on perehdyttää seuraparlamentti Liikunnallisen 
elämätavan osaston liikuttamisen palveluihin.  
  
Esitellään palveluiden nykytila, mikä pitää sisällään 
seurayhteistyötilanteen lasten ja nuorten ja aikuisten 
palveluissa sekä hankkeissa. Lisäksi esitellään 
koulutustarjonta.  
  
Keskustelua tulevaisuuden muutostarpeista. 
Seuraparlamentti sparraa ja tuo asiantuntijuuttaan 
esiteltyyn aiheeseen. Maalis-/Huhti-/Toukokuu Esko Halonen 

  
Tavoite on perehdyttää seuraparlamentti 
Liikuntapalveluiden hinnasto-, vuorojako- ja 
avustusperiaatteisiin niiden toteutumaan.  
  
Esitellään toiminnot.  
  
Keskustelua tulevaisuuden muutostarpeista. 
Seuraparlamentti sparraa ja tuo asiantuntijuuttaan 
esiteltyyn aiheeseen. Syys-/Lokakuu 

Annakaisa  
Ahtiainen 

  
  
Tavoite on perehdyttää seuraparlamentti Turun kaupungin 
liikuntaolosuhteiden tilanteeseen.  
  
Esitellään Olosuhdeverkostojen tilanne, kehittämiskohteet 
ja investoinnit.  
  
Keskustelua tulevaisuuden muutostarpeista. 
Seuraparlamentti sparraa ja tuo asiantuntijuuttaan 
esiteltyyn aiheeseen. Marras-/Joulukuu Oskari Nummi 

  
 

 


